
Medi ambient 

El govern aprovarà el consell rector de Pinya de Ro sa de Blanes 
sense cap representant de la propietat  
Medi Ambient diu que no pot esperar més que defineixin qui serà 

El govern s'ha cansat d'esperar que els propietaris  de Pinya de Rosa de 
Blanes defineixin qui serà el seu representant al c onsell rector de l'espai. 
Per això el Departament de Medi Ambient proposarà « de manera 
immediata» l'aprovació del consell rector que ha de  gestionar l'espai, amb 
sis representants i deixant-ne fora el dels propiet aris, que tot i això s'hi 
podrà afegir més endavant. El consell rector és un dels mandats de la llei 
de protecció de l'espai, i fa cinc anys que hauria d'estar constituït. 

A finals de gener es van reunir els diferents representants que han de formar part del 
consell rector de Pinya de Rosa, l'organisme que ha de gestionar aquest espai protegit 
com a paratge natural d'interès nacional el 2003. Aquest era un pas previ perquè es 
proposessin formalment els representants que l'han de formar, i perquè el govern 
n'aprovés la constitució. Ha passat mig any, i no hi havia notícies respecte a aquest 
tema. Ara, però, el Departament de Medi Ambient ha anunciat que l'aprovació d'un acord 
de govern per crear el consell rector és «immediata», i que es farà sense cap 
representant de la propietat. Segons ha explicat el director dels serveis territorials de 
Medi Ambient, Emili Santos, «hem estat contínuament en contacte amb la propietat 
perquè proposés formalment el seu representant al consell, però ja no podem esperar més». Per això, i quan encara s'han d'aclarir 
alguns serrells legals, l'opció més viable ara mateix és constituir el consell sense el membre que correspon als propietaris, de manera 
que ja es pugui començar a fer una gestió real de l'espai. I si més endavant els amos de Pinya de Rosa es defineixen, incloure-hi el 
representant en el consell. Santos tampoc no ha descartat que sigui Medi Ambient qui el nomeni. 

El futur de la gestió 

A part del representant de la propietat, en el consell rector hi ha d'haver representants dels departaments de Medi Ambient i Habitatge i 
Política Territorial i Obres Públiques, de l'Ajuntament de Lloret, del Consell Comarcal de la Selva, de la comunitat científica i de 
l'associació Pinya de Rosa. Santos ha explicat que segurament hi haurà un segon representant de Medi Ambient, sense vot, per 
desenvolupar les tasques pròpies del funcionament del consell. Pel que fa a la gestió de l'espai, ha afirmat que inicialment anirà a 
càrrec de tècnics del departament, fins que la Generalitat pugui fer una aportació econòmica que permeti la gestió autònoma de l'espai. 
També s'haurà de fer el reglament intern del consell. 

Cinc anys de retard i tales indiscriminades 
La protecció de Pinya de Rosa es va fer efectiva el 2003, quan el Parlament va aprovar per unanimitat una llei que 
garantia la conservació del paratge. La llei marcava que en un any i mig s'havia de formar el consell rector, i a partir 
d'aquí elaborar el pla d'usos de l'espai i garantir així el seu accés públic. Rafael Sardà, del Centre d'Estudis Avançats 
de Blanes i membre de l'associació Pinya de Rosa, ha assegurat: «Anem ja amb cinc anys de retard, i crear el 
consell és l'única manera de posar en marxa el pla d'usos perquè, com a mínim, no es torni a dur a terme la neteja 
que es va fer a l'espai l'any passat.» Sardà fa referència als treballs que la propietat va fer l'any passat i que 
l'associació va denunciar, perquè s'havien eixamplat camins, s'havia posat una tanca en bona part del paratge i 
s'havia eliminat sotabosc i arbres de la finca, en el que consideraven un atemptat ecològic. «Durant aquest any han 
continuat treballant-hi, i tot i que el govern hi havia garantit l'accés públic, només es pot accedir al paratge pagant per 
entrar al jardí botànic. I per la costa només es pot arribar fins a s'Agulla», ha dit Sardà, que ha afegit que han portat 
el cas al Síndic de Greuges i creu que l'autorització dels treballs i la falta de control podria ser delicte. 

D'altra banda, Emili Santos ha explicat que el retard en la constitució del consell rector es deu bàsicament a dos 
factors. Un, que «la propietat privada no ha tingut mai clara la seva estratègia», i dos, l'intent que es va fer d'inclusió 
de l'espai de Santa Cristina de Lloret dins la zona protegida. Medi Ambient volia englobar els dos espais en el mateix 
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La propietat va fer obres de neteja 
forestal i va col·locar tanques a 
l'espai l'any passat. Foto: MANEL 
LLADÓ.
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PNIN, però des de Lloret es va aixecar una forta oposició, que al final va aconseguir l'objectiu de no incorporar-s'hi. 

Darrera actualització ( Dijous, 8 de juliol del 2010 02:00 )  
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